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Protokół Nr 4/2020
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich

odbytego w dniu 20 maja 2020 roku.

P o si edzenie Komi sj i otw orzył j ej Przewo dniczący B o gusław B arto s.
Powitał on członków Komisji i stwierdziŁ, ie na obecny stan 5 członków zgodnie z listą
obecności w posiedzeniu udział. bierze, 5 co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyji.

Lista obecnoŚci stanowt załączntk nr 1 do protokołu.
Następnie Przewodni cząay Komisj i powitał :

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego'
- Sekretarza Gminy Barbarę Badelską'
- Skarbnika Gminy Annę Wajnberger,
- Przęwodn|czącego Rady Gminy Piotra Gonerkę,
. Kierownika GoPS Agnieszkę Czechowską,
- Księgową PZJZ Krystynę Wedlechowicz'
- Dyrektorkę PSP w Fałkowie Mirosławę Palus,
- Dy'rektorkę PSP w Czermnie Mariannę GraŻynę Michalską,
- Pracownika ds. oŚwiaty Danutę Leśniewicz'

Lista obecności stanowt załqczntkrlr 2 do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Komisji zapoznał Z proponowanym porządkiem posiedzenia, który
stanowi załącznlk nr 3 do niniejszego protokołu i zwróclł się o zgłaszanie zmian do tego
porzędku.

Do porządku posiedzenia nie zg!'oszono zadnych zmian i Komisja jednogłośnie
przyjęła porządek posiedzenia w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
2. P rzyję cie porządku po siedzenia Komisji.
3 . Przy1ęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisj i.
4. Sytuacja służby zdrowiana terenie Gminy- zakres pełnionych świadczeń

Medycznych.
5. omówienie i zaopiniowanie projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny

2v0l20fr.
6. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za2019 rok.
7. omówienie materiałów na najb|tiszą sesję Rady Gminy.
8. Sprawy róine i wolne wnioski.
9 . Zakonczenie posiedzęnia,

Do protokołuzpoprzedniego posiedzenia Komisji odbyego w dniu
20 marca2020 rokunie zgł.oszono zadnych uwag i zostaŁ onprzyjętyjednogłośnie.

Przed rozpoczęciem realizacji porządku posiedzenia głos zabrał. Wójt Gminy.
Poinformował on, ie zostaŁ opracowany Raport o stanie Gminy Fałków za2019 tok, z którym
zostanie Zapoznafia Rada Gminy, a następnie zostanie on opublikowany na stronie
internetowej Urzędu Gminy.
Debata nad Raportem o stanie Gminy za 2019 rok odbędzie się na sesji absolutoryjnej
poinformował Wójt.

str. 1



W związ|o,s z tym, Że oba dokumenty są obszerne Wójt zwróc|Ł się z propozycją, aby z tymi
dokumentamizapoznai się na stronie internetowej Urzędu Gminy.
JeŻell radni wyrażątaką potrzebę dokumenty mogą otrzymać pocztą elektroniczfiąna podane
e-maile. Radni, którzy chcą otrzymaÓ dokumenty w formie papierowej proszeni są
o informację do sekretariatu urzędu i otrzymajq wydrukowane dokumenty.
Ad.pkt.4.

Przewodniczący Komisji udzie|Ił głosu Księgowej Publicznego ZakŁadu opieki
Zdrowotnej w Fałkowie Krystynie Wedlechowlcz, która poinformowała o sytuacji służby
zdrowta na terenie Gminy oraz zakresie pełnionych świadczenmedycznych.
Publiczny Za|<ład opieki Zdrowotnej dział'a w oparciu po umowę zawartą z Narodow1tn
Funduszem Zdrowta w Kielcach naudzie|anie świadczeń w podstawowej opiece zdrowotnej
i ambulatoryj nej opiece specj alisty cznĄ,
Przedmiotęm umowy w Podstawowej opiece Zdrowotnej są:

- Świadczenia|ekarzapodstawowej opieki zdrowotnej na podstawie listy świadczeniobiorców
_ 3046 świadczeń,

- Świadczenia pielęgniarki podstawowej opieki zdrowotnej udzielone na podstawie listy
Świadczeniobiorców - 3 005 Śwtadczen,
- świadczenla połoznej podstawowej opieki zdrowotnej na podstawie listy
świadczeniobiorców - 1 78 1 Świadczeń,
- świadczenia pielęgniarki szkolnej na podstawie listy uczniów _łącznie 339 uczniów.
Świadczenia są udzielane w ośrodku Zdrowia w Fałkowie w godzinach 8.00 do 18.00
i w oŚrodku Zdrowia w Czermnie w poniedział.ek, środę, czwartęk i piątek od godziny 8.00
do 15.00 natomiast we wtorek w godzinach 8.00 do 10.00.

W ośrodkach Zdrowia przyjmĄą |ekarze: Marek Herudziński, Jadwiga Kamińska-
Nowak i Małgor zata Kozi el ska.

Przedmiotem umowy w rodzaju ambulatoryjna opieka specjalistyczna jest udzielanie
świadczeń w zakresie położnictwa i ginekologii.
W poradni ginekologiczno-połozniczej przy1muje |ekarz Stefan Szymński na przemian we
wtorek w godzinach od 08.00 do 10.00 i w środę od 12.00 do 14.00.
Świadczenia w zakresie ginekologii i położnictwa sąrozltczane punktowo. Na świadczeniatę
w 2020 rokprzyznano 17 488 punktów.
Na pobranie materiafu do badania cytologicznęgo przyznano 532 punkty i na świadczenia
zabiegowe 158 punktów.

Jak dalej poinformowała Krystyna Wedlechowicz Publiczny ZahJad opieki
Zdrowotnej w Fałkowie ma podpisane umowy na badania diagnostyczne z podwykonawcami

tj.: Niepubliczn;rm ZakŁadęm opieki Zdrowotnej Południowa w Końskich'Zakładem opieki
Zdrowotnej w Końskich' RTG Beata Gruszkiewicz Końskie, Zal<ładem Patologii w Kielcach,
Centrum Onkologii w Kielcach.

Zatrudnienie personelu w Publicznym ZakŁadzle opieki Zdrowotnej przedstawia się
następująco: 2 pielęgniarki środowiskowo-rodzinne, 1 pielęgniarka szkolna, 1 poł'oŻna
środowiskowa, 1 pielęgniarka zabiegowa' pracownik administracyjny i sprz4taczka.

Informacja przedstawiona przez Krystynę Wedlechowicz stanowi zał.ącznik nr 4 do
protokołu.
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Na zakończenie tego tematu Księgowa PzoZ udzielił'a dodatkowych wyjaśnień
i odpowiedziałanapytaniaradnych głównie dotyczących tematu zatrudnienia|ekarzy,
Ad.pkt.5.

W kolejnym punkcie posiedzenia omówiono projekty organizacyjne szkół na rok
szkolny f02012021.

Pierwsza projekt omówiła Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Czermnie
Marianna Grażzyna Michalska. Poinformowała ona' ze w roku szkolnym 2001202I w tej
szkole będzie 8 oddziałów, I oddział przedszkolny (klasa 0) i 1 przedszkole.
Zatrudnionych będzie Łącznie 27 na.uczycieli oraz 1 dyrektor, w t5rm 13 nauczycieli na pełny
etat, pozosta|t nauczyciele uzupełniają etat w innej szkole.
Do szkoły uczęszczać będzie 105 uczniów w klasach I-VIII oraz 11 do oddziału
przedszkolnego (klasy 0) i 13 do przedszkola.

Następnie gŁos zabrała Mirosława Palus Dyrektorka Publicznej Szkoły Podstawowej
w Fałkowie. Poinformowała ona, Że w roku szkolnym 20201202I do szkoty uczęszczai
będzie260 uczttlów, w szkolebędzie II oddziaŁow ( w tym 2 oddziały klasy VI).
Zatrudnionych będzie 30 nauczycieli ( w tym dyrektor i zastępca dyrektora), ztego
7 nauczycieli będzie uzupełniało etat w Publicznej Szkole Podstawowej w Czermnie,
5 nauczycieli będzie dopełniało etat w świetlicy i 2 nalczycieli będzie niepe)nozatrudnionych.
W roku szkolnyrn 20201202I w szkole będą prowadzone zajęcia dydaktyczno-wyrównawlzę)
korekcyjne, 1ogopedyczrLę, rewalidacyjne, emocjonalno-społeczne oraz wczesnego
wspomagania poinformowała Mirosława Palus.

odnośnie projektów organizacyjnych na rok szkolny 202012021 głos zabrała Danuta
Leśniewicz,prowadzącawL)rzędzie Gminy między innymi sprawy związane z oswiatą,
Poinformowała ona' projekty organizacyjne po uzyskaniu pozytywnej opinii Związku
Nauczycielstwa Polskiego oddział w Końskich zostały podpisane przez organ prowadzący
szkoły, a następnie przekazane do zaopiniowania do Delegatury Kuratorium oświaty
w Kielcach gdzie otrzymały poz5Ąywta opinię.

Wiceprzewodntcząca Rady Gminy Maryla Domańska zwrócita się z zapff.aniem czy
będą przedszkola dla 4 latków.

wójt Henryk Konieczny poinformował, Że Gmina wnioskowała o środki na
zotganizowanie przedszkola unijnego. Wniosek Gminy został' pozytywnie rozpatrzony
izna|azł się na pierwszyn.r miejscu w rankingu wojewódzkim.
W ramach tego wniosku Gmina otrzyma środki z budzetu Unii Europejskiej na
Zotgan|Zowanie przedszko|a unijnego, będą to 3 oddziały,2 w Fałkowie i 1 w Czermnie.
o terminie i kryteriach naboru dzięci do przedszkola zostaną przekazane informację w teren

dodał Wójt. Rozpoczęcie planowane jest od 1 września 2020 roku o ile nie wystąpią
przeszkody związane z tym tematem. Będąc przy głosie Wójt zwrócił uwagę' ie,mimo ii do
funkcjonowania oświatY, Co roku dokładane są Środki z budŻetl Gminy to nie jest to
doceniane.

Następnie gjos zabrat. Przewodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka, który podziękował
Wójtowi Gminy otaz Dyrektorkom Szkół Za umożliwienie zatrudnienia wszystkim
nauczy cielom, mimo ie w r o znym w ymiar ze go dzin.
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Ad.pkt.6.
Przewodniczący posiedzenia udzię|tŁ głosu Skarbnikowi Gminy Annie Wajnberger.

Poinformował'a ona, Ze sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy w terminie zostało
przekazane Przewodniczącemul Rady Gminy oraz..do Regionalnej lzby obrachunkowej
w Kielcach w celu zaopiniowania.
Uchwał4 Nr 4212020 z dnia 14.04. 2020 roku VIII Skład orzekĄący Regionalnej Izby
obrachunkowej w Kielcach pozytywnie zaopiniował przedłozone sprawozdaniaz wykonania. budżefu Gminy za2019 rok stwierdziła Skarbnik Gminy.
Będąc przy gjosie odczytała ona treśó uchwały Regionalnej Izby obrachunkowej.

Następnie Skarbnik Gminy zapoznała Ze sprawozdaniem z wykonania budzetu Gminy
za20l9 rok.

Zaplanowane dochody budżetu Gminy w wysokości 25.879.907,00 zł zrealizowano
w kwocie 22'640.746,95 zł to jest 87,48oń w stosunku do dochodów planowanych.

Dochody majątkowe Gminy ztealizowano w kwocie I,247.077,28 zł' to jest 29,250ń
w stosunku dochodów planowanych.

Dochody bieŻące wykonano w wysokości 2I.393.668,77 zł', co stanowi 98,960^
w stosunku do dochodów planowanych na 20|9 rok.

Zales.ości podatkowe stanowią ogółem kwotę 70,405,72 zł. i wzrosły w stosunku do
ana|ogicznego okresu roku 2018 o kwotę 15.696,44 zł poinformowała Skarbnik Gminy.

Plan wydatków wykonano w kwocie 20.903.868,36 zł to jest 80,790ń w stosunku do
wydatków planowanych w 20i9 roku.

Wydatki majątkowe wykonane zostały w kwocie 2,693.66I,45 zł, rea|tzaĄa
wydatków majątkowych w stosunku do planu wyniosła 45,560ń, a wydatków bieżących
9I,22oń.

Wydatki majątkowe stanowiły 12,880ń wykonania wydatków ogółem.
o zadaniach inwestycyjnych rea|izowanych w 20L9 roku poinformował Wójt Gminy

Henryk Konieczny.
Na zakoiczenie Skarbnik i Wójt Gminy udzielili dodatkowych wyjaśnień

i odpowied zi na pfiania dotyczące sprawozdania.
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok stanowi zaŁącm|k nr 4 do

niniej szego protokołu.

Ad.pkt.7.
Głos ponownię zabraŁa Skarbnik GminyAnna Wajnberger i omówiła pĄekt

uchw'aty w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Koneckiemu w formie dotacji celowej w
wysokości 376 840,00 zł, z przeznaczeniem na zadanie ,,Przebudowa drogi powiatowej
Fałków-Pląskowice-Dabrowa-Rudzisko''.

Następnie Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany do budzetu Gminy Fałków
na2020 rok, które dotyczą:
. zwiększenia planu dochodów i wydatków na zadania bieiące z zakresu administracji
r ządow ej (w zw tązku z de cyzj ami Woj ewo dy S wi ętokrzyski e go )'
- anallzy wykonania budŻetu,
- zwtększenia subwencji ogólnej częŚci oświatowej o kwotę I07 989,00 zŁ,

- zmntejszenia planowanych ldziałow w podatku dochodowym od osób ftzycznych o kwotę
760,00 zł'
- przpnanego dofinansowania zadania pn. ''Przebudowa drogi gminnej Zbójno.Gręszczynna

.odcinku 998 mb'' w wysokości 60%o wartoŚci zadania (umowa o dofinansowanie z dnia
05.05,2020 r.; w złoŻonym wniosku załoiono dofinansowanie w 80oń, natomiast po
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rozpatrzęnlu wniosków przęz Świętokrzyski Urząd Wojewódzkiprzyznano dofinansowanie w
wysokości, 600ń przez co został. zwiększony udział' Gminy Fałków o kwotę 189322,2I zł',
- zŁoŻonego wniosku o dofinansowanię z budŻetu Wojewody Swiętokrzyskiego zadan
określonych w ustawie o ochronie gruntów rolnych i leśnych na zadanie pn. ,,ModernizaĄa
drogi dojazdowej do gruntów rolnych Nr 165 w olszamowicach'' - wartośó zadartta 50 089,54
zł wnioskowane dofinansowanie 25 000,00 zł,
- wniosku o dofinansowanie projektu pn. ''Fałkowskie przedszkolaki to super dzieciaki,,
wartość projektu (wraz z wkł.adem niepieniężnym) 778 391,05 zł, wartośĆ, bez wkładu
ni epi eniężn ego 67 0 93 2,25 zŁ - r ea|izacj a zadatia lata 2020 -202I,
- środków w wysokości 115 000,00 zŁ w ramach programu ,,Zdalna szkoła'' i,,Zdalna
szkołat'' - zakupiono 21 laptopów w ramach I edycji programu ,,Zda|na szkoła''
- podpisanej umowy o dotację w dniu 03 czerwca2}I9 r. na zadanie pn. ,,Poprawa dostępu do
infrastruktury sportowej i pracowni matematyczno-ptzyrodniczych w placówkach
oświatowych Gminy Fałków'', która obejmuje remont boisk przyszkolnych w Fałkowie
i w Czermnle, remont sal gimnastycznych w szkołach oraz doposażenie pracowni
dydaktycznych. Zgodnie Z umową podpisaną w ub. roku rea|izacja zadania byt'a
uwarunkowana od innego komplementarnego projektu, który Gmina Fałków złoiyŁa wiosną
2020 r. W chwili, gdy Gmina spełniła wszelkie formalności zasadnym jest zamieszczenie w
Budzecie Gminy Fałków zadania o wartości 7I3 229,09 zł,ktorerea|tzowanebędzie w latach
2020-202r.
- zwiększenia o kwotę 100 000, 00 zł środków na ręmont wiaduktu drogowego nad linią
kolejową w miej scowości olszamowice.
- wprowadzenia Środków w wysokoŚci 300 000,00 zł w formie dotacji celowej na zakvp
samochodu strazackiego dla oSP Fałków.
obecnie straz posiada ponad 30-letni samochód star 266 wobec tego w/w zakup jest
niezbędny w celu zabezpieczenia przeciwpoiarowego jak również usuwania klęsk
żytviołowych na terenie Gminy Fałków.
- wprowadzenia środków w wysokości 4390,00 zł, jako wkład własny Gminy (I0%) na
wypłatę stypendiów socj alnych.
Będąc przy głosie Skarbnik Gminy poinformowaŁa, ze zmiany proponowane w budzecie
Gminy na 2020 rok zostały równiez uwzględnione w projekcie uchwały dotyczącej zmiarry
Wieloletniej P ro gnozy Finansowej Gminy.

Jak dalej poinformowała Skarbnik Gminy Znządzeniem Wójta Gminy Fałków Nr
2612020 z dnia 23.04.2020 r. została zwiększona o kwotę 188 420,00 dotacja celowa dla
Powiatu Koneckiego na rea|izację zadania pn. ''Przebudowa drogi powiatowej Fałków -
Plęskowice - Dąbrowa - Rudzisko
Zwiększenie jest związane z uzyskaniem mniejszego niŻ było załoŻonę we wniosku
dofi nansow ania z Funduszu Dróg Samo rządowych.
W związku ze znacznp zwiększeniem planu wydatków do Budżetu Gminy Fałków zostają
wprowadzone wolne środki w wysokoŚci 1 000 000,00 zł poinformowała Anna Wajnberger.

Na zakończęnię Skańnik Gminy udzie|tł'a dodatkowych wyjaśnten dotyczących
omawianych proj ektów uchwał.

Głos zabrał Wójt Gminy Henryk Konieczny i kolejno omówił zadania inwestycyjne'
na które zostatląprzeznaczone środki finansowe Zaproponowane w zmianach do budżetu roku
2020 omowionych przez Skarbnika Gminy.

Udzie|tł on również dodatkowych wyjaśnień i odpowiedział na p1.tania dotyczące
r ealizacjt inwestycj i dro gowych.

Następnie głos zabrała Sekretarz Gminy Barbara Badelska i omówiła kolejne
materiały będące tematem obrad najb|iŻszej sesji Rady Gminy.
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Program współpracy Gminy Fałków z otganizacjami poznządowymi oraz irmyni
po dmiotam i pr ow adzącymi działalno śó pożytku pub licznego w 2 0 1 9 roku.
Poinformował.a ona, Że przeptsy ustawy o działalnoŚci pożytku publicznego i wolontariacie
mowię o tyrn, ie otgarl' wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego, nie póŹniej niż do
dnia 31 maja kuŻdego roku, jest obowiqzany przedłózyć organowi stanowiącemu jednostki
samorządu terytorialnego oraz opublikowaó w Biuletynie Informacji Publicznej sprawozdanię
z r ea|izacji pro glamu współpracy za r ok poprzedni.
Program współpracy Gminy Fałków z orgatizacjami pozarządowymt oraz innymi
podmiotami prowadzącymi działa|nośÓ pożytku publicznego stanowi element polityki
społecznej gminy.
Srodki finansowe na rea|izację zadań publicznych w 2019 roku przyznane zostały w drodze
otwartego konkursu ofert ogłoszonego prZęZ Wójta Gminy oraz w trybie bez konkursu na
podstawie art. 79a ustawy powołanej na wstępie.
WysokoŚó środków finansowych przeznaczonych na współpracę z organizacjami
pozarządowymi w cę|urcaljzacji zadan publicznych ustala corocznie Rada Gminy w uchwale
budżetowej.
Sprawozdanie z rea|tzacji programu współpracy Gminy Fałków z organizacjami
pozarządow5,rni oraz innymi podmiotamt prowadzącymi działalność pożytku publicznego na
2019 rok obejmuje w szczególności |iczbę organizacji realizujących zadania publiczne na
rzecz|oka|nej społeczności w oparciu o zawartę umowy oraz wysokość środków finansowych
przeznaczonych z budzetu Gminy Fałków na wspieranię zadań publicznych.
Srodki finansowe ptzeznaczonę z budiętu Gminy Fałków na realizację zadan publicznych
w 2019 roku wynosiły 58 500 zł.
W dniu 8 stycznia 2019 r. Wójt Gminy Fałków ogłosił otwarty konkurs ofert na rea|izację
zadan pńlicznych w zakresie kultury fizycznej i sportu, termin rea|izaĄi zadania do
31.12.2019 r.

Wysokość środków przezflaczonychprzez Gminę Fałków narea|tzację zadania w 2019 roku
wynosił 50.000'00 zł
W wyniku konkursu umowę zawarto z Gminnym Ludowym Klubem Sportow1łrn w Fałkowie
i udzielono dotacji w wysokoŚci 50 000 zł
Zadanie realizowane było ptzez GLKS Fałków w okresie od 02,02,2019 r. do 3I.12.2019 r.
W trakcie realizaqi projektu prowadzone były zajęcia szkoleniowe w sekcji piłki nożnej
chłopców, gdzie trenowało 15 zawodników i w sekcji piłki siatkowej kobiet gdzie trenowało
l5 zawodniczek.
W okresie od0I.02.2019 r. do 30.04. 2019 r. prowadzone były zajęcia fitness dla kobiet.
W ramach rea|tzacji zadania na terenie Gminy Fałków zorganizowano: około 200 godzin
zajęc treningowych, 14 meczy,2 turnieje dla kategorii orlik Starszy w piłce noŻnej chłopców,
turniej piłki siatkoweJ 7 okazji Dnia Kobiet, maraton Fitness dla kobiet, Mistrzostwa Gminy
w tenisie stołowym, Swiąteczny Turniej Piłki Nożnej dla dzieci, III Swiąteczny turniej
Halowej Piłki Nożnej.
Z otrzymanej dotacji GLKS finansował mtędzy innymi: zakup sprzętu spotlowego,
utrzymanie boiska' zalup pucharów i nagród, zakup napojów i wyzywienia' opiekę medyczną
i zakup środków pierwszej pomocy' obsługę sędziowską, delegacje, diety dla zawodników,
transpoń na zawody, wynagrodzęnię trenerów, obsługę księgową zadania, składki i opłaty
startowe, opłaty bankowe.
Łączna wartoŚó zaangtzowanych środków narea|tzację zadania wyniosła 54000 z|.
D o tacj a przy znana na zadanie zo staŁa wykorzysta na zo stil.a w cał o ś ci.
W dniu 4 listopada 2019 r. został.a zawarta umowa z Gminnym Ludowym Klubem
Sportowym w Fałkowie na rea|izację dodatkowego zadanta publicznego pn.:

,,Upowszechnianie sportu wśród dzięci z terenu Gminy Fałków poptzez prowadzente zĄęÓ
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szkoleniowych z piłki noznej oraz uczęstnictwo w rozgrywkach wojewódzkich''. W ramach
umowy udzielono dotacji w kwocie 8.500,00 zł. Zadanie realizowarte było w okresie od
04.II.2019 r. do 3I.12.2019 r. i obejmowało prowadzenie zajęć, treningowych dla fO
zawodników z roczn1ka 2008 i młodszych. Drużyna braŁa udział w rozgryvvkach o Puchar
Prezesa ŚzpN.
Realizując zadania Programu współpracy Gminy Fałków z organizacjami pozarządowymi
oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalnoŚć pożlku publicznego na rok 2OI9 w
zakresie pomocy społecznej Gminy Fałków :udziellła dotacji w kwocie 3OOO zł na wsparcie
zadania publicznego pn. 

',Pozyskiwanie zywności i jej przekazywanie osobom nąbardziej
Potrzebując1fin'', które było ręa|izowane przęz Stowarzyszenie Świętokrzyski Bank Żywności
u|, Żabia ostrowiec Świętokrzyski. Dotacj a ta została przekazana.z pominięciem otwartego
konkursu ofert.
Zadaniebyło rea|izowane przez Gminny ośrodek Pomocy Społecznej w Fałkowie'
W ramach tej pomocy wydano artykuły żywnościowe dla 355 osób zterenuGminy Fałków.

w 2019 roku Gmina Fałków udzie|ałarówntęŻ organizaqompozarządowym wsparcia
pozafinansowego w formie nieodpłatnego udostępnienia nieruchomości oraz informowania o
źródłach pozyskiwania pozabudzetowych Środków finansowych np. z fundlszy Unii
Europejskiej.
Na zakończenie Barbara Badelska odpowiedziaŁa na pfiania członków Komisji dotyczące
omawianego Programu.

Będąc przy głosie Sekretarz Gminy omówiła sprawozdanię z rea|izacji Gminnego
Pro gramu Profilaktyki i Rozwi4zwvania Problemów Alkoholow y ch oruz Przeciw działania
Narkomanii w Gminię Fałków w 2019 roku.
Prowadzenie dziaŁan związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych
otaz przeciwdziałaniem narkomanii jest zadaniem własnyrrr gminy, o cZW stanowią
przepisy ustawy o wychowantuw trzęŹwości i przeciwdziałariu alkoholizmowi orazustawy o
pr zeciw działaniu narkomanii.
Gminna Komisja Rozwtązywania Problemów Alkoholowych w Fałkowie jest organem
powołany"rn przez Wójta Gminy Fałków Zarządzeniem Nr 5l20I9 z drlla 23 stycznia 2019
roku w składzie 7 osób i rea|tzląe zadania wynikające z przepisów powołanych ustaw. Swoją
dziaLalnośc w 2019 roku Komisja prowadzjłana podstawie Gminnego Programu Profilaktyki
l Rozwi4zywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie
Fałków na 2019 rok, który został. zatwierdzony uchwałą z dnia 28 grudnia 2018 r. i zmieniony
Uchwałę Rady Gminy w Fałkowie z dnia29 1istopada2019 r.
Głównyrn zadanięm Komisji jest prowadzenie rozmów motywacyjno-interwencyjnych w celu
podjęcia leczenta przęZ osobę uza|ęŻnioną od alkoholu i współuza|ęŻnionych członków
rodziny, podejmowanie działan dyscyplinujących osoby nadużzywające alkoholu oraz
propagowanie zdrowego trybu iycia bez uzaleinien.
Do komisji traftają wnioski o wszczęcie postępowania wobec osób nadużywaj4cych alkoholu
od członków rodziny uzaleznionego, bardzo często po interwencji policji, z opieki społecznej,
od prokuratury l Zespołu Interdyscyplinamego ds. Przemocy w Rodzinie.
w 2019 roku Komisja odbyła 8 posiedzeń, na którę wezwał"a 7 osob i przeprowadził.a 4
rozmowy w t5rm 3 rozmowy z osobami naduiywającymi alkoholu oraz jednym członkiem
rodziny. Celem spotkań Komisji z osobami uza|eintonymi jest nakłanianie ich zarówno do
leczenia zamkniętego w Wojewódzkim ośrodku Terapii IJza|ęinienia od Alkoho|u
i Współuza|eŻnięnia w Morawicy, jak tei w poradni uza|eŻnien w Końskich bądź terapii
w grupach wsparcia AA.
Komisja na swych posiedzeniach mtędzy innymi: opiniowała wnioski o wydanie zezwo|en
dla podmiotów zarrtierzających prowadzió sprzedaz napojów alkoholowych wyd,ając 29
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postanowień w tyrrr zakresie, rozpatrzył.a wnioski i pisma skierowane do Komisji, omawiała
nabieząco realizaĄę zadan wynikających z roczneso programu profilaktyki.
Komisja ściŚle współpracowała z Komisariatem Policji w Radoszycach, z Zespołem
Interdyscyplinarnym ds. Przemocy w Rodzinie oraz Gminnym ośrodkiem Pomocy
Społecznej w Fałkowie
Jak poinformowała Barbara Badelska rea|izuj4c Gminny Program Profilaktyki
i Rozwtązywania Problemów Alkoholowych oraz Przęciwdzjałartia Narkomanii, Policja
i pracownicy socjalni Gminnego ośrodka Pomocy Społecznej w Fałkowie na bteŻąco
monitorowali sluację rodzin zagroŻonych przemocą ze strony osób nadużywających
alkoholu.
Na podstawie programu profilaktyki w 2019 roku realizowano następujące zadania

- Zorgan|zowano punkt konsultacyjny dla osób uzależnionych i ich rodzin. W ramach
działalności punktu konsultacyjnego zatrudniano psychologa, który udzielił bezpłatnie 103
porady w tym d|a 49 kobiet, I7 męŻczyzn i 37 dzieci. Porady udzielane były 3 razy
w miesiącu podczas trzygodzinrtych dyŻurów w ośrodku Zdrowia w Fałkowie. Koszty
w1magrodzenia dla psychologa wpiosły 10800, 00 zł;
- zorgan|zowano zajęcia Świetlicowe dla dzięci t młodzieżzy w okresie ferii letnich
w 9 sołectwachna terenie gnriny Fałków. W tym celu zakupiono między innymi: pitki, gry
planszowe, art. piŚmienne i papierntczą malowankt orM środki czystości. Zatrudntono 9
opiekunek w tyrn ó na umowę o pracę oraz 3 w ramach staiy z lxzędu pracy. Łączny koszt
zajęĆ, wyniósł 1283I,00 zł, z czego 1988'75 zł wydatkowano na zakup wymienionego
wyż'ej wyposazenia a kwotę 10843,20 zł przeznaczono na wynagrodzenie dla dwóch
opiekunek. W za1ęciach świetlicowych wzięło udziil' 298 osób.
- współorganizowano sportowy ,,XII Turniej Gwiazdkowy'' dla uczniów szkót'
podstawowych z terenu Gminy - koszt 8468, 82 zł';

- dofinansowano wycieczki d|auczniów szkół podstawowych na kwotę 4077,24 zł;
- ufundowano poczęStunki dla uczniów szkół w terenu Gminy Fałków podczas zabaw
choinkowych na kwotę ł'ączną2794,86 zł;
- wspólnie z Komendę Powiatową Policji zorgarizowano Turniej piłki siatkowej dla
uczniów szkół podstawowych z tęręnu Powiatu Koneckiego - koszt zakupu nagród
wyniósł 2997,20 zł;
- współfinansowano Piknik rodzinrry pod. Nazwą ,,Dni Gminy Fałków''. Na ten cel
przeznaczono kwotę 10 000 zł;
- sfinansowano kolonie letnie z programem profilaktycznym w Zakopanem dla 10-ciorga
dzieci i młodzieŻy z rodzinkorzystaj4cych z pomocy społecznej na kwotę
l 0 000 zł;
- sfinansowano zakup spektaklu profilaktycznego dla szkół na kwotę 350 zŁ.

Na realizację zadan wynikaj4cych z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów alkoholowych, Komisja dysponowała funduszami pochodzącymi z opłat za
korzystani e z zezw olen na spr zedaz napoj ów alkoholowych.
W 2019 roku sprzedainwpojów alkoholowych na terenie Gminy prowadziło 27 punktów.
Dochody z opłat za zezwo|ęnia na sprzed{z napojów alkoholowych w 2019 roku wyniosły
88 096,14 zł.
W 2019 roku na plan wydatków 88096, 14 złwydatkowano kwotę 68747,64 zł. Budzet
zostaŁ wykonany w 78,04 %o.

Na zakończenie Bańara Badelska udzieliła dodatkowych wyjaśnień i odpowiedziaŁa na
pytania dotyczące tego temafu.

Kolejny materiał będący przedmiotem obrad sesji tj. ocenę Zasobów Pomocy
Społecznej za 2019 rok omówiła Kierownik Gminnego oŚrodka Pomocy Społecznej
Agnieszka Czechowska.
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Poinformowil'a ona, Że zgodnte z art. 16 a ustawy o pomocy społecznej na gminie ciązy
obowiązek corocznego przygotowania oceny Zasobów Pomocy Społecznej. ocena ta jest
dokonana w oparciu o ana|izę lokalnej sytuacji społecznej oraz dęmograficznej. Zasoby
obejmują infrastrukturę, kadrę, nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej bez
wzg|ędu na podmiot je finansujący.
w 2019 r. |iczba ludności Gminy Fałków wynosiła 4 544 osoby. 49,]Ioń to kobiety' zaś 50,
29%oto męzczyŹni.
Stopa Bezrobocia w gminie w;mosiła 6,550ń, w zasobach infrastruktury społecznej grriny
znajdują się 2 przedszkola, 2 Świetlice przyszkolne.
Gmina nie posiada zasobów mieszkaniowych tj. mieszkan socjalnych oraz komunalnych.

Pomocą i wsparciem pomocy społecznej zostało objętych w 2019 r. 428 osób, co
stanowiło 9,42 o/o wszystkich mieszkańców gminy.
NajczęŚciej występującymi przyczynami ubiegania się o pomo c byta dfugotrwała choroba -
94 rodziny, ubóstwo - 83 rodziny, niepełnosprawnośó _ 44 rodzin.y, bezrobocie _ 42 rodziny i
wielodzietność, - 29 rodztn.
ZauwaŻa|ny jest niewielki spadek osób korzystających z pomocy społecznej poinformowała
Agnieszka Czechowska.
Kadra oŚrodka Pomocy Społecznej w 2019 r. |iczył.a 9 osób.
Najwięcej środków finansowych w 2019 r. wydano na Świadczenie wychowawcze (500+),
następnie na świadczenie rodzinne i pomoc społecznę.
Zawarte informacje w ocenie Zasobów Pomocy Społecznej mają byó pomocnę przy
planowaniu budżetu w zakresie polityki społecznej w kolejnym roku i stały się podstawą do
sformułowani a następuj ących wnio sków i rekomendacj i :

-w 2019 r.Łącznie Z pomocy społecznej skorzystało 176rodzin o liczbie osób 428' decyzj4
przyznano świadczenia dla 253 osób,
WŚród przyczyn ubiegania się o pomoc dominowało: ubóstwo, dfugotrwała choroba,
wi elodzietno Ść, ni epełno sprawno śc or az b ezrob o ci e,
- w dalszyrn ciągu zauwtza się wzrost zapotrzebowania na swiadczenie usług opiekuńczych
dla o sób starszych, s chorowan y ch or az ni ep ełno sprawnych,
- na|eŻy poszerzyc działania słuŻące aktywizacji społecznej i zawodowej osób zagroŻonych
wykluczeniem społecznym (realizacja projektów socjalnych oraz programów
ministerialnych).

Na zakończenię Kierownik GOPS odpowiedział.a na pytania t udzię|1ł'a wyjaśnień
w zakresie omawianego materiału.

Komisja nie wniosła uwag do Zasobów Pomocy Społecznej za\OI9 rok.

Kolejne projekty uchwał na najb|iżr'szą sesję Rady Gminy omówiła Danuta
Leśniewicz, pracownik ds. oświaty w lJrzędzie Gminy.
Były to projekty uchwał w sprawie zwolnienia dyrektorek publicznych szkół podstawowych
w Czermnię i Fałkowie z obowiązku rea|izacji tygodniowego obowiązkowego w5zmiaru
godzin zajęć, dydaktycznych wychowaw czych i opiekuńczych w roku szkolnym 2020 l 202I .

Jak poinformowała między innymi takq możIiwośó daje uchwała Rady Gminy w Fałkowie
z dnia 31 puŹdzierntka 2020 roku w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniŻek
nauczy cie|om' którym powierzono stanowi ska ki erowni cze.
Dyrektorka Szkoły Podstawowej w Czermnie i Dyrektorka Szkoły Podstawowej w Fałkowie
zwroclły się z prośbą o zwolnienie ich z rea|tzacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczychmiędzy innymi ze wzg|ędu na
dużą ilość obowiązków (brakiem zastępcy dyrektora w PSP w Czermnie) oraz planowan1.rni
remontami szkół.
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Projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane przęz Związek Nauczycielstwa polskiego
oddziaŁ w Końskich poinformowała Danuta Leśniewicz.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, ze zwo|nięnie dyrektorek z tych godzin jest
jak najbardziej uzasadnione, ponieważ zadanja szkoły w zakresie dydaktycznt,łrn ale coraz
bardziej w zakresie opiekuńcz5rm i wychowawczym w5rrnagają aby dyrektor był dostępny nie
tylko dla uczniów, ale również d|arodzicow oraz innych osób, które przychodządo szkoły w
celach służbowych' jak i osób' które mają potrzebę spotkania się z dyrektorem.
Ad.pkt.8.

Na wstępie tego punktu głos zabraŁa Alina Ścisłowicz pracownik Urzędu Gminy
zajmujqca się między innyrni sprawami z zakreslgospodarki nieruchomości.
Poinformowała ona o piŚmie Proboszcza Parafii Czermno zawierającym prośbę
o ptzekazanie, sprzedai lub zarnianę działki połozonej przy cmentarzu Parafialnyrn
w Czermnie, która jest własnością Gminy w celu powiększenia cmęntarza otaz
o uwzględnienie w Miejscowyrn Planie Zagospodarowania Przestrzenrlego tej dztaŁki na
miej sce pochówku zmarty ch.

Stosownie do tego pisma do Proboszcza Parafti Czermno zostało skierowane pismo
informujące, ze wniosek zostanie przekazany na posiedzenta Komisji Rady Gminy otaz
będzie rozpatrywany na sesji Rady Gminy w celu wypracowania stosownego stanowiska
i ewentualnego podjęcia uchwały w przedmiocie jego zręa|izowania.

Nawiązując do treści w/w pisma do ProboszczaParafti Czermno zostało skierowane
kolejne pismo o sprecyzowanie wniosku' która z nieruchomoŚci będących własnością Parafii
mozę by c przedmiotem zamiany z Gminą Fałków.
W treści tego pisma wskazano, Że powyŻsza informacja niezbędna jest w celu podjęcia
da|szych działan ustawowych po otrzyrnaniu wspólnego stanowiska Komisji Rady Gminy.

odpowiadając na pismo Proboszcz Parafii Czermno, zwróctŁ się o zanianę
powierzchni 1,5 ha gruntu na powiększenie cmentarza.
W zamian Zaproponował dwie nieruchomoŚci: nr 1373, o powierzchni O,92 ha położonąprzy
drodze na Szreniawę tzw. ,,Księże pole'' lub powierzchnię 0,46 ha z działki nr I94 (klasa
RVI) położonej między drog4 na Zasadzie naprzeciwko Remizy Strażackiej , a tzw .,,Strugą''.

Następnie g)'os zabraŁ Wójt Henryk Konieczny, który poinformował, Że co do gruntów
na powiększenie cmentarzaParaflalnego w Czermnie, które obecnie sę własnoŚcią Gminy to
proponuje on zamianę gruntów zParafią w Częrmnie znĄduj4cych się naprzeciwko budynku
OSP w Czermntą
Będąc przy głosie Wójt wyjaśnił, ze obecnie chodzi o stanowisko Komisji Rady Gminy
dotyczące wskazania nieruchomości stanowiącej własnośó Parafii Czermno do zamtany na
nieruchomo śó będęcą mieniem komunalnyrn Gminy.
W dalszej kolejności będzie to między innymi wymagało wydzieleni a przez geodetę części z
nieruchomościna|eiącej do Gminy na powiększenie cmentarza jakrówniezjej wy9enę.

Po wysłuchaniu dodatkowych wyjaśnień przedstawionych przez Alinę Scisłowicz i
Wójta Gminy' Komisja 4 glosami ,,za,, i 1 głosem ,,wstrzymującym się'' proponuj e zarnianę
gruntów na|eŻ4cych do Gminy na grunty wskazane w piśmie Proboszcza Parafii Czermno,
jako połozone między drogą naZasadzienaprzeciwko Remizy oSP w Czermnte.

Głos ponownte zabrała Alina Scisłowicz, która poinformowała, Że w związku
Z opracowaniem częściowego Miejscowego Planu Zagospodarowania Przesttzenrtego w
miejscowości Fałków zostało wydzielone geodezyjne osiedle pod zabudowę mieszkaniową
jednorodzinną.
Droga, która przechodzi przez teren objęty tym Planem nie posiada nazwy, a powstaje
zabudowa, dlatego też istnieje pilna potrzeba nadania nazwy ulicy w celu umożliwienia
zameldowania mieszkańców powst ającychbudpków.
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W tym temacie g!'os zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który poparł propozycję
Wójta.

Po przedyskutowaniu proponowanej l|azwy tej ulicy Komisja jednogłośnie
zaakceptow ał'a nazw ę Jana Pawła II.

Głos ponownle zabrał' Wójt Gminy, który poinformował o problemach z segregacją
odpadów na terenie Gminy.
Z informacji otrzymanych od fir-y odbierającej w roku bteŻącym odpady od mieszkańców
Gminy wynika, Że coraz większy problem jest z segregacją odpadów' co jest obowiązkiem
zgodnie z nowynri przepisami ustawy o gospodarce odpadami.
Jęię|l Gmina w roku bieżącym nie osiągnię 50oń progu segregacji odpadów wzrośnie koszt
odbioru odpadów z teręnu Gminy. W takim przypadku na Gminę zostaną równtei nał'oŻonę
kary fi nans ow e pr zez Inspektorat Ochrony Srodowi ska.
obecna sytuacja, która wskazuje nabardzo małą segregację odpadów spowoduje dodatkowe
wydatki z budŻetu Gminy stwierdził Wójt. Wychodząc naprzeciw dalszemu występowaniu
faktu niewielkiej segregacji odpadów na terenie Gminy w najblizszych miesiącach zostaną
przeprowadzone kontrole w terenie.
Może równteŻ wystąpić koniecznośó podwyzszenia stawki opłaty za odbiór odpadów od
mieszkańców dodał Wójt.

Przewodni czący Rady Gminy złoŻył wniosek, aby temat ten został' równięŻ omówiony
na najbliższej sesji Rady Gminy, aby na istniejący problem zwrócii uwagę mieszkańcom.

W dalszej częŚct tego punktu poruszono temat Zw|ązany z brakiem transportu
osobowego do Końskich oraz powrotemz Końskich.
Mieszkańcy zg!'aszają radn5rm ten problem w zwiqzku z Ęrm, Że nle mają moiliwości
dojechać do Końskich w swoich sprawach związanych zarówno z pobyem w poradniach
sp ecj ali styc zny ch j ak r ow ntęi w ur zę dach powi atowych.
W związku z tym, ie uczniowie nie dojeŻdzaj4 do szkół przewoźnik zlikwidował kursy
busów' a kosztami ponownego uruchomienia kursów chce obciążyćUrząd Gminy.
o przekazanie tego problemu Radzię Powiatu zwrócono się do radnej Rady Powiatu Danuty
Leśniewicz.
Przewodniczący Rady Gminy wnioskował aby poinformowaÓ Radę Powiatu o postępowaniu
tego przewoźnlka, który w tynr przypadku widzi tylko swoje zyski, a nie wywiązuje się z
zadanta świ adczenia ustug komunikacj i publi cznej .

Ad.pkt.9.
W związka ze zrealizowariem porządku posiedzenia Przęwodn|czący Komisji

podziękował wszystkim zaudział i zatrtkn$ posiedzenie.

" Na tym protokół zakonczono.

Protokółowała.
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